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BRM.0002.20.2020 
Protokół Nr XX/20 

z XX sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 26 lutego  2020 roku 

 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 16:13. 

 
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Kancelaria Prawna    - Marcin Adamczyk 
      -     Skarbnik Gminy  -  Agnieszka Kozłowska – Budka 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
    
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 29 stycznia 2020r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa   
    Warmińsko-Mazurskiego na działalność Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-  
    Mazurskiego w Brukseli na rok 2020. Druk 1 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi   
    Giżyckiemu. Druk 2 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Ryn prowadzenia zadania z zakresu   
    działalności Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Druk 3 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020 –   
    2022  dla Miasta i Gminy Ryn. Druk 4 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Ryn konsultacji społecznych    
     dotyczących Budżetu Obywatelskiego na 2021 rok. Druk 5 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie Ryn na rok   
      szkolny 2019/2020 na potrzeby zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży. Druk 6 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na rok 2020 na terenie Gminy Ryn oraz   
      określenia sezonu kąpielowego. Druk 7 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 8 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2020- 
      2027. Druk 9 
15. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach   
      awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 
      Druk 10 
16. Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej z działalności w 2019r.  
      Druk 11 
17. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i    
      Narkomanii za 2019 rok. Druk 12 i  Druk 13 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub     

      zarządzającym jest Gmina Ryn oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. Druk 14-1 
19. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
20. Zamknięcie posiedzenia.                           
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził 
prawomocność obrad, w których  uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny – Pan K. Cybul. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej  – zapytał o ewentualne zmiany do porządku obrad. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt: 
„ Podjęcie  uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub     
zarządzającym jest Gmina Ryn oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.” Druk 14-1  
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie – przypomniał, że zgodnie ze Statutem Gminy 
głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku na 
urządzeniu rejestrującym sposób głosowania.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie porządek obrad  
( z zaproponowaną zmianą - jako punkt 18 ). 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 

 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 29 stycznia 2020r. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu z  
poprzedniej sesji w dniu 29 stycznia 2020r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
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Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
          w okresie  między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że: 
1/ 1 lutego br. uczestniczył w balu zorganizowanym przez Radę Rodziców Przedszkola i Szkoły oraz   
    Dyrekcję Zespołu 
2/ 24 lutego br. uczestniczył w posiedzeniu zespołu ds. Ekonomii Społecznej Powiatu Giżyckiego,   
    który odbył się w Miłkach  
3/ zbliża się termin składania przez Radnych oświadczeń majątkowych 
4/ wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody dotyczące uchwały  w sprawie Statutu Miejsko-  
   Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rynie ( stwierdzające nieważność uchwały  w części   
   dotyczącej § 12 oraz § 16 ) – rozstrzygnięcia nadzorcze stanowi załącznik nr 2 do niniejszego   
   protokółu 
5/ wpłynęło pismo mieszkańców Mioduńska o zainstalowanie oświetlenia ulicznego na istniejących 
   słupach elektrycznych na odcinku drogi gminnej. Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść   
   pisma. Dodał, że zostanie ono przekazane do rozpatrzenia według właściwości Burmistrzowi MiG     
   - pismo - stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
         sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ 7 i 12 lutego uczestniczył w walnym zgromadzeniu Mazurskiego Związku Międzygminnego –   
    Gospodarka Odpadami 
2/ 7 lutego uczestniczył w odprawie rocznej Komendanta Powiatowego Policji, na której   
    podsumowano działania policji 
3/ 7 lutego odbyło się podsumowanie pracy Państwowej Straży Pożarnej, na którym  wielokrotnie  
    wymieniano OSP Ryn oraz OSP Sterławki Wielkie, jako jednostki, które bardzo dobrze   
    wspomagają Państwową Straż Pożarną 
4/ 17 lutego, wspólnie z Panią Sekretarz, dokonali kontroli  schroniska w Radysach, w którym   
    znajdują  się trzy psy z terenu naszej gminy 
5/ 18 lutego odbyło się walne zgromadzenie Stowarzyszenia Wielkie Jeziora Mazurskie 2020 
6/ 21 lutego Pan Starosta zorganizował spotkanie dla Burmistrzów, Wójtów Powiatu Giżyckiego, na   
    którym podsumowano promocję Powiatu za 2019r. oraz przedstawiono informację na temat   
    Szpitala Giżyckiego 
7/ 24 lutego w Olszynie odebrał promesę na realizację programu „ Maluch + ” na tzw. Klub Malucha   
   dla 21 dzieci. 
 
 
Ad.6  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa   
          Warmińsko-Mazurskiego na działalność Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-  
          Mazurskiego w Brukseli na rok 2020. Druk 1 

 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały dotyczący dofinansowania działalności 
biura w Brukseli w wysokości 1490 zł. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na działalność 
Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-  Mazurskiego w Brukseli na rok 2020. Druk 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/141/20  stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
Ad.7  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej   
          Powiatowi  Giżyckiemu. Druk 2 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały proponujący  dofinansowanie remontu 
drogi powiatowej w Jeziorku, w wysokości 50% z puli dofinasowania, którą otrzymał Powiat  
tj. 305 754 zł. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – dodał, że dofinansowanie spowoduje, że drogi 
powiatowe znajdujące się w naszej gminie będą wyglądały lepiej. 
 
Pan W. Nowikowski zapytał, czy remont będzie polegał na ułożeniu asfaltu na tej drodze. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak. Asfalt zostanie ułożony już do końca wioski. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi  Giżyckiemu. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/142/ 20 stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Ryn prowadzenia zadania z zakresu   
         działalności Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Druk 3 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że dotyczy on sprzątania 
chodników, obkaszania dróg przy drodze krajowej nr 59. Dodał, że zadania te będą realizowane 
przez PGKiM w Rynie. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że od wielu lat w takim trybie to sprzątanie 
się odbywa. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przyjęcia przez Gminę Ryn prowadzenia zadania z zakresu  działalności Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. Druk 3 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/143/20  stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  
         2020 –  2022  dla Miasta i Gminy Ryn. Druk 4 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – przedstawiła projekt uchwały. Stwierdziła, że 
konieczność podjęcia uchwały wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020 –  2022  dla Miasta i Gminy Ryn. 
Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/144/ 20 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
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Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Ryn konsultacji      
          społecznych dotyczących Budżetu Obywatelskiego na 2021 rok. Druk 5 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przypomniał, że taka uchwał była już podejmowana, ale została 
uchylona przez wojewodę ponieważ zawierała zapisy mówiące o „ zameldowaniu ” oraz zapisy 
określające wiek.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – dodał, że głosować będzie mógł każdy, kto 
zamieszkuje na terenie naszej gminy. Poprosił Radnych , aby również włączyli się w tworzenie 
budżetu obywatelskiego. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – poprosiła, aby powiedzieć o terminach zawartych w uchwale, aby mieszkańcy wiedzieli do 
kiedy będzie można składać wnioski. 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy – poinformowała, że wartość jednego zgłoszonego projektu nie 
może przekroczyć 50.000 zł brutto. Projekty (zadania) należy zgłaszać w terminie od 1 czerwca 2020 
roku do 30 sierpnia 2020 roku przy użyciu formularza, który będzie można pobrać z BIP lub z 
bezpośrednio z urzędu.  
W terminie od dnia 21 sierpnia 2020 roku do 30 sierpnia 2020 roku Zespół ds. Budżetu 

Obywatelskiego przeprowadzi weryfikację projektów pod względem formalno - prawnym i 

merytorycznym. W przypadku jakichkolwiek braków Zespół będzie informował  Wnioskodawcę o 

konieczności ich usunięcia w terminie 3 dni. Po uzupełnieniu braków formalno-prawnych będzie 

ogłoszona lista projektów, które zostały wybrane. Będzie można złożyć odwołanie do Burmistrza 

Miasta i Gminy Ryn w terminie 3 dni kalendarzowych od daty podania do publicznej wiadomości listy.  

Po zakończonej procedurze odwoławczej Burmistrz Miasta i Gminy Ryn, do dnia 11 września 2020 

roku ogłoszona listę projektów (zadań) pozytywnie zweryfikowanych przez Zespół ds. Budżetu 

Obywatelskiego, które poddane zostaną konsultacjom z mieszkańcami Gminy Ryn. 

Głosować będzie można w dniach 12-30 września 2020 roku w wersji papierowej oraz elektronicznej. 

Wszystkich informacji udzielać będą pracownicy urzędu. Ogłoszenie wyników nastąpi 2 października 

2020r. 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – dodał, że do każdego wniosku o jakiś grant musi być 
dołączonych 20 podpisów osób, które ten wniosek popierają.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – zapytała, czy jeżeli ktoś się zgłosi do urzędu o pomoc merytoryczną, to taką pomoc 
otrzyma. 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy – poinformowała, że tak. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeprowadzenia na terenie Gminy Ryn konsultacji społecznych dotyczących Budżetu 
Obywatelskiego na 2021 rok. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/145/20 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
 
Ad. 11  Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie   
            Ryn  na rok  szkolny 2019/2020 na potrzeby zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci 
            i młodzieży. Druk 6 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Dodał, że są to średnie ceny z terenu 
naszego województwa. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie  Ryn  na rok  szkolny 2019/2020 na potrzeby 
zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży. Druk 6  
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie Ryn  na rok  szkolny 2019/2020 na potrzeby 
zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/146/20 stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
 
Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na rok 2020 na terenie Gminy  
            Ryn oraz  określenia sezonu kąpielowego. Druk 7 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że projekt uchwały dotyczy kąpieliska położonego nad 
Jez. Ołów.  
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – wyraził nadzieję, że w tym roku uda się znaleźć 
ratowników do obsługi kąpieliska. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że zaraz po podjęciu uchwały zostanie ogłoszony 
nabór na ratowników.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – zapytała, czy potrzeba dwóch, czy też czterech ratowników. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że dwóch. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – stwierdziła, że jest po wstępnych rozmowach z jednym ratownikiem i najprawdopodobniej 
na 80% , ta osoba się zgłosi.   
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
określenia wykazu kąpielisk na rok 2020 na terenie Gminy Ryn oraz  określenia sezonu kąpielowego. 
Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/147/20 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 8 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/148/20 stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata   
          2020 - 2027. Druk 9 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2020 - 2027. Druk 9 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/149/20 stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
Ad.15  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych   
            stopniach  awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu   

            terytorialnego.  Druk 10 – sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu 

 
Pani R. Radziulewicz – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – poinformowała, że w tym roku 
nie było problemu z tym, żeby nauczyciele mieli powyżej podstawowego pensum. Z tego tytułu Gmina 
nie musi dokładać pieniędzy. 
 
Ad.16  Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej z działalności w 2019r.  

            Druk 11– sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu 

 
Pan A. Zacharczyk – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił sprawozdanie. 
 
Ad.17 Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów     
           Alkoholowych i  Narkomanii za 2019 rok. Druk 12 i  Druk 13 - sprawozdanie stanowi   
           załącznik nr 16 i 17 do  niniejszego protokółu  
 
Pani W. Wachowska – pracownik UMiG – przedstawiła sprawozdania. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że wpłynął wniosek Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia. Poprosił Przewodnicząca Komisji o 
przedstawienie wniosku. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – stwierdziła, że ten wniosek nie spowoduje jakiejś wielkiej rewolucji, ale Radnym pomoże  
rozwiać wiele niejasności. 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia odczytała 
wniosek następującej treści:  
„ Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia na posiedzeniu w dniu 20 lutego 
2020r. podjęła wniosek o  wystąpienie do Burmistrza Miasta i Gminy Ryn - o stałe uzupełnienia 
sprawozdań punktem: wnioski i rekomendacje w dalszej pracy. 

Z treści obecnie przedkładanych komisji sprawozdań nie zawsze wprost wynikają wnioski i 
rekomendacje do dalszych działań komisji. Wiedza ta będzie miała duże znaczenie podczas 
układania planów pracy poszczególnych komisji. Pozwoli głębiej poznać istotę problemu lub samej 
oceny sytuacji w poszczególnych obszarach danej tematyki.  

Radni w sposób jasny i rzetelny otrzymają informację zwrotną o potrzebach zarówno naszych 
mieszkańców jak też o efektach prac danej jednostki, grupy osób lub też innych podmiotów.  

Pozwoli to również na wyodrębnienie jasnego poglądu na obecny i zakładany stan rzeczy lub 
sytuacji. Obecny sposób przedkładanych sprawozdań nie w pełni daje szansę czytelnikowi na 
wyrobienie pełnego i rzetelnego obrazu działań i przedsięwzięć.” 
 

Dodała, że nie chodzi tutaj o pisanie jakichś referatów. Podkreśliła, że dobry wniosek, dobre 
sprawozdanie powinno posiadać wnioski i rekomendacje do dalszej pracy. Uważa, że sporządzenie 
dwóch, trzech zdań na ten temat ułatwi bardzo dużo rzeczy nam Radnym, społeczeństwu i nie będzie 
to jakimś wielkim problemem.  
 
Wniosek stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 

 
Pan M. Adamczyk – Kancelaria Prawna – odnosząc się do propozycji, aby sprawozdanie zawierało 
rekomendacje do prac Komisji stwierdził, że pracownik urzędu nie może nic rekomendować do pracy 
Komisji, bo Komisja jest oderwana, jakby  od organu, którym jest Gmina , tym bardziej pracownik 
Gminy. Sprawozdania są robione na formularzach wynikających z przepisów prawa, a następnie jest 
przygotowana zbiorcza informacja. 
W zbiorczej informacji nie można sugerować, co powinna zrobić Rada, czy co powinna zrobić 
Komisja, czy jakie wnioski  z tych informacji powinna wyciągnąć Komisja. Jeżeli miałyby zostać 
wpisane wnioski i sugestie jakiekolwiek, to należałby znaleźć podstawę prawną, do tego, żeby 
ktokolwiek to robił. A, takiej podstawy prawnej nie ma.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – zapytała, czy ma rozumieć, że taki wniosek, który nam zostaje do tej pory składany  
wymusza na wykonawcy tego sprawozdania ustawa, która nie przewiduje w tym sprawozdaniu 
umieszczenia wniosków i rekomendacji. Podkreśliła, że jeżeli tak jest, to Komisja absolutnie się nie 
upiera przy tym, aby nastąpiło łamanie jakiegoś prawa. Chodziło o to, aby dodatkowo dołączyć na 
jakimś dokumencie wnioski.  Zapytała, czy można poprosić dane stowarzyszenie, czy inny podmiot o 
napisanie dodatkowych wniosków, rekomendacji do dalszej pracy. Bo, jeżeli nie można to rozumie, że 
na tym danym sprawozdaniu nie można, ale czy można to po prostu dołączyć. 
 
Pan M. Adamczyk – Kancelaria Prawna – odpowiedział, że na tym sprawozdaniu nie można dołączyć 
nic, co nie wynika z wzoru sprawozdania. Mamy dwa wzory sprawozdania załącznik 2 i 5, które 
przewidują, co jest w sprawozdaniu. Natomiast, jeżeli państwo chcecie dodatkowych informacji, to 
stowarzyszenie może do państwa Radnych napisać wszystko, co chce, ale nie można im tego 
nakazać, zobligować do tego i na pewno nie w ramach tego formularza, ale gdzieś obok. 
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Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – podkreśliła, że naszym zamiarem nie było nakazanie pisania wniosków i rekomendacji. 
Dodała, że to miało być na  zasadzie prośby. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – poinformowała, że w sprawozdaniu na temat pracy świetlicy opiekuńczej napisano tyle, że 
świetlica pracuje od 01.01.2019r. do 31.03.2019r., realizację zadania przekazano jednostce podległej, 
na realizację tego zadania przekazano kwotę i wykorzystano kwotę.  
Zapytała, co wiemy o zadaniach, jakie zrealizowano w świetlicy i  czy państwo Radni są w stanie 
odpowiedzieć na to pytanie, po tym właśnie sprawozdaniu.  
Stwierdziła, że w sprawozdaniach dotyczących stowarzyszeń ich działalność została opisana. 
Zapytała, co Radni wiedzą na temat pracy świetlicy opiekuńczej. Podkreśliła, że ona nie wie 
absolutnie nic czytając to sprawozdanie. A chciałaby wiedzieć i mieszkańcy również. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – dodał, że intencją było to, żebyśmy wiedzieli, że   
stowarzyszenie, czy beneficjent  otrzymał pieniądze, wydał i to co miał zrobić, to zrobił.  
 
Pan M. Adamczyk – Kancelaria Prawna – stwierdził, że pod każde środki jest przygotowana umowa, 
gdzie jest oferta, zakres zadań, rozliczenie tych zadań, określenie kiedy i kto rozliczył. Taka 
dokumentacja jest w Gminie.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – odpowiedział, że tak do końca nie jest ponieważ nas 
interesowałyby wyniki jakie osiągają stowarzyszenia, które zajmują się sportem wśród młodzieży. W 
sprawozdaniach na ten temat nie ma słowa o tym,  że dzieci gdzieś wyjechały, czy zdobyły medale 
itd. Podkreślił, że nie chcemy wpływać na to, co te stowarzyszenia robią, ale jedynie otrzymać krótką 
informację, co te dzieci osiągnęły przy okazji. 
 
Pan M. Adamczyk - Kancelaria Prawna – odpowiedział, że w takim razie należy to doprecyzowywać 
w podpisywanych umowach.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – podkreśliła, że Komisji Bezpieczeństwa nie chodzi o rozliczenie finansowe, lecz o 
merytoryczność sprawozdania. Strona finansowa jest ważna, bo są to pieniądze publiczne, ale dla 
Komisji ważniejsze jest merytoryczne podejście do sprawy tj. co się udało, co się nie udało. Chodzi o 
najzwyklejszą rozmowę. Czy to będzie w postaci słowa pisanego, czy to będzie w postaci 
zaproszenia Przewodniczących Stowarzyszenia,  pomyślimy w jakiej formie to zrobimy. 
Podkreśliła, że szanuje ludzi, którzy prowadzą te stowarzyszenia, bo jest to praca bardzo ciężka, 
czasami bardzo niewdzięczna. Powtórzyła, że finansowe rozliczenie jest ważne dlatego, że są to 
pieniądze publiczne, ale nas radnych, społeczeństwo bardziej interesują te wszystkie merytoryczne 
zagadnienia. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania  wniosek został odrzucony. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 0, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
PRZECIW (12) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław 
Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Zbigniew Biziewski, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla 
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NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 

 
Ad.18  Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których   
             właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ryn oraz warunków i zasad korzystania z   
              tych przystanków. Druk 14-1 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że jest to uchwała porządkująca ponieważ nie ma  
uchwały określającej, w którym miejscu mają się zatrzymywać autobusy na terenie naszej Gminy. 
Dodał, że obecnie autobusy dowożące dzieci zatrzymują się w miejscach niewyznaczonych i 
formalnie ni mogą się tam zatrzymywać. Dlatego powinny powstać przystanki, aby przewoźnik mógł 
zatrzymać pojazd w tym miejscu i wysadzić, czy zabrać  dzieci do szkoły.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że w Cankach jest już przystanek.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w Cankach jest przystanek przy drodze krajowej nr 
59. Przypominał, że w poprzedniej kadencji mocno zabiegaliśmy o to, żeby autobus wjeżdżał na teren 
Canek, ale tam formalnie przystanku nie ma dlatego jest propozycja, aby tam powstał dla 
bezpieczeństwa dzieci. 
 
 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem  lub zarządzającym jest Gmina Ryn 
oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. Druk 14-1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.  
Uchwała Nr XX/150/20 stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Cybul 
 
Ad.19 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił protokół z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję w dniu 22 stycznia 2020r. w zakresie  delegacji służbowych  
Burmistrza Miasta i Gminy Ryn  za II półrocze 2019r. W wyniku  przeprowadzonej kontroli nie 
stwierdzono nieprawidłowości w powyższym zakresie. 
Protokół stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
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Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – stwierdziła, że z mediów docierają niepokojące informacje na temat koronawirusa, który 
lada dzień, niestety może być w Polsce. Zapytała, czy Gmina dostaje od organów państwa, jakieś 
wskazówki, jakieś wytyczne do przestrzegania w szkołach, budynkach użytku publicznego. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że na tą chwilę nie ma żadnych informacji,  nie ma 
żadnych ostrzeżeń, żadnych wytycznych. Do urzędu, na chwilę obecną, żadne tego typu informacje 
nie docierają. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że od kilku dni krąży taka opowieść na 
terenie Mrągowa, że jedna Pani, która przyleciała z Rzymu jest chora na koronawirusa. 
 
Pan M. Adamczyk – Kancelaria Prawna – poinformował, że w dniu dzisiejszym sanepid z Olsztyna 
opublikował instrukcję postępowania w związku z koronawirusem. Dodał, że plotki mrągowskie wzięły 
się stąd, że w Sorkwitach zamknięto ośrodek zdrowia z uwagi na to, że ktoś wrócił z Chin. Zgłosił się 
do lekarza i w wywiadzie padło hasło Chiny i dlatego dwie osoby zostały izolowane.  
 
Pani E. Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - zapytała, kiedy konkretnie będą 
prowadzone prace na placu, na którym ma powstać plac zabaw dla dzieci.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że umowa z wykonawcą obowiązuje bodajże do końca 
kwietnia. Jednak niepokojące było to, że tam nic się nie dzieje. Umowy ustne były zupełnie inne, a 
wykonawca nie pojawił się. Dlatego w zeszłym tygodniu zostało wysłane wezwanie do podjęcia prac. 
To za skutkowało, geodeta wytyczył teren. Wykonawca ma już praktycznie wszystkie niezbędne  
rzeczy do wybudowania tego palcu zabaw, oprócz ławek. Z informacji uzyskanej od wykonawcy 
wynika, że wszystkie główne prace mają zostać wykonane w przeciągu dwóch tygodni. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia -  poinformowała, że mamy nowego Kierownika Posterunku w Rynie. Po ostatniej wizycie na 
Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia dokonał, jakby takiego renesansu 
w naszym mieście i z tych oględzin wynikło coś, co Komisji również leży na sercu. Mianowicie, chodzi 
o przejścia dla pieszych. Na drodze krajowej nr 59 do Mrągowa mamy około czterech przejść dla 
pieszych. Żadne z tych przejść nie jest przejściem oświetlonym. Na najbliższej Komisji na pewno 
pochylimy się nad tym problemem dlatego, że to jest naprawdę pilna sprawa. Na przejściu dla 
pieszych na wysokości osiedla tzw.„ Zyglung” dwa lata temu było tam potrącenie. Na przejściu przy 
zjeździe do Biedronki jest bardzo ciemno i w ogóle nie widać tam tego przejścia. Dlatego, Komisja 
musi się pochylić nad tym problemem. Są różne rozwiązania. Są lampy oświetleniowe, ale można też 
zamontować taśmę ledową na drodze. W jakiej formie zostanie napisany wniosek do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad , to jeszcze się nad tym zastanowimy. Ma nadzieję, że wniosek 
Komisji zostanie poparty przez Radę. Są też nieoficjalne zapewnienia Pana Kierownika, który 
powiedział, że pomoże w tych poczynaniach. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie wszystkie przejścia są nie oświetlone, ale nie 
można mówić, że żadne przejście jest nieoświetlone. Wystarczy spojrzeć na rondo w Rynie, którego 
mocniej już się doświetlić nie da. Tak naprawdę to jest problem z dwom przejściami: przy „Zyglungu” i 
na końcu Rynu przy Biedronce, za skrzyżowaniem. Tam faktycznie trzeba się zastanowić nad 
doświetleniem. Podejrzewa, że zarząd dróg krajowych absolutnie się na to nie zgodzi i trzeba będzie 
to zrobić we własnym zakresie i trzeba będzie znaleźć na to środki. Podkreślił, że jeżeli chodzi o 
miasto, to już się go bardziej doświetlić nie da, jest doskonale oświetlone i przejścia są widoczne. 
Przy wszystkich praktycznie przejściach są jest oświetlenie większe, mniejsze, ale jest. Natomiast, te 
dwa przejścia na początku i na końcu Rynu wymagają jakiejś interwencji. Odnośnie zastosowania 
taśm ledowych przy przejściach stwierdził, że bardzo wątpi, aby zarząd dróg krajowych zgodził się na 
takie rozwiązanie. Jeżeli już to na oświetlenie punktowe przejść.  
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Ad.20  Zamknięcie posiedzenia.                           
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:  
Bożena Dybała                                                                           Juliusz Brant 
 

 


